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OKTÓBER 1-JÉN ÍRTÁK ALÁ A SZERZŐDÉST A PÜSPÖKI KFT-VEL  
(FOTÓ: VÁSÁRHELYI MÉDIACENTRUM) 

BERUHÁZÁS • Energetikai korszerűsítés indul a  Dobó-Bibó-Janáky 
utcákban

118 bérlakás újul meg
BOROS TAMÁS

 Több mint fél milliárd 
forintból újulhatnak meg 
bérlakások a Dobó, Bibó és 
Janáky utcákban. Aláírták 
az első vállalkozói szerző-
dést, ezzel elkezdődött a 
„Leromlott városi területek 
rehabilitációja” című pro-
jekt. A beruházás 250 mil-
lió forintos Európai Uniós 
támogatással valósulhat 
meg. A hódmezővásárhelyi 
önkormányzata a teljes, az 
építőipari drágulások miatt 
jelentősen megemelkedett, 
300 milliós önrészt magá-
ra vállalja. A kormány nem 
válaszolt a városnak arra a 
kérésére, hogy más projekt 
terhére csoportosíthasson át 
forrást erre a beruházásra.
 Szeptember 30-án a városházán 
a Püspöki Építőipari Kft. képvi-
selőjével írták alá az összesen 118 
szociális bérlakást érintő beruházás 
egyik szerződését. A közbeszerzés 5 
részajánlati eljárásból 4 sikeres volt, 
és hamarosan indulhatnak a mun-
kálatok.
118 lakás energetikai korszerűsítése 
valósul meg - emelte ki Barák Anita 
irodavezető a Vásárhelyi Médiacent-
rumnak. - Nyílászáró cserék, lába-
zati hőszigetelés lesz és megvalósul 
a melegvízellátási rendszer cseréje, 
hőszivattyús rendszert fogunk ki-
építeni.
A Dobó utcai lakásokra új közbe-

szerzést kell kiírni, de remélik, 
tavasszal azok a munkálatok is el-
kezdődnek, tette hozzá Barák Anita, 
a Városfejlesztési Iroda vezetője. Azt 
is elárulta, hogy a projekt kapcsán 
többlettámogatási kérelemmel for-
dultak a Pénzügyminisztériumhoz, 
mint irányító hatósághoz, de ezt a 
támogatást nem kapták meg, ennek 
ellenére elkezdik a beruházást.
A projekt még Lázár János idejében 
indult a Dobó-Bibó-Janáky utcák 
határán, ám már az akkori épít-
kezésnél akadtak kisebb műszaki 
problémák, elsősorban a beázások 
kapcsán, és ezt javítják ki most, 
mondta Márki-Zay Péter polgár-
mester. Mindemellett végeznek 
hőszigetelési munkálatokat és 
olyan, a szén-dioxid kibocsátást 
megtakarító beruházás is a program 
része, amit csak egy hőszivattyús 
bojler beépítésével tudnak elérni.

FEJLESZTÉSEK • Új játékok a Pál utcában, új 
szoba a Pálffy utcában 

Megszépülnek 
Vásárhely 
óvodái
BOROS TAMÁS

 Több hódmezővásárhelyi 
óvoda is új játékokkal gaz-
dagodott vagy épp újításon 
ment keresztül az elmúlt he-
tekben. A Pál és a Szent Ist-
ván utcai ovisok új játékokat 
kaptak, míg a Pálffy utcában 
új fejlesztőszobát adtak át.
 A Szent István utcai óvoda felújí-
tása az idei 26 millió forintos prog-
ram része volt. Az óvodában a felújí-
tás mellett játszóeszközök, úgy mint 
hinta és rugós játékok beszerzése is 
megtörtént. Ez annak a mintegy 10 
millió forintnak volt a része, amit a 
város új óvodai játszóeszközök be-
szerzésére fordít.
Barák Anita, a Városfejlesztési és 
Városüzemeltetési Iroda irodaveze-
tője elmondta, hogy ezen kívül fel-
újítások is történtek a Szent István 
utcai óvodában, rendbe hozták a ko-
rábban beázó magas és lapostetőt, 
megjavították az ereszcsatornát, 
pótolták a cserepeket, ablakokat 
cseréltek. 
A munkálatok értéke 758 ezer forint 
volt. Ő és Márki-Zay Péter polgár-
mester elmondták, október köze-
pére 5, az év végére még további 3 

óvoda felújítási munkálatai fejeződ-
nek be.
A Pálffy utcai telephelyen egy ko-
rábban elhanyagolt, 21,2 négyzet-
méteres fejlesztőszobát adtak át 
szeptember 23-án. 
A beruházás értéke bruttó 3 millió 
forint volt. A térkövesítés és további 
fejlesztések ehhez adnak még 2 mil-
lió forintot.
A polgármester külön megköszönte 
és örömtelinek nevezte, hogy a kivi-
telező, Lana Star Kft. és ügyvezetője, 
Megyesi László, amikor észrevették 
hogy a fejlesztőszoba felett a beá-
zásokat a tetőszerkezet hiányossága 
okozza, akkor ezeket a munkálato-
kat is elvégezték.
Borsiné Csontos Ilona, a Hódmező-
vásárhelyi Egyesített Óvoda veze-
tője elmondta, hogy a régóta üresen 
álló, és elhanyagolt fejlesztőszoba 
nagyon hasznos lesz az óvodának, 
amely nem olyan rég egy ovis foci-
pályát kapott a Magyar Labdarúgó 
Szövetségtől. Ezzel kapcsolatban 
azt is elmondta, hogy 20-30 évvel 
ezelőtt még nem kellett az óvodás 
gyerekeknek megmutatni a moz-
gással teli élet előnyeit, a digitalizá-
ció azonban ebben változást hozott.

Folytatás a 3. oldalon

A teljes támogatás 250 millió, az 
önkormányzat egy másik projekt le-
mondásával tudta volna biztosítani 
az összesen mintegy 300 millió fo-
rint teljes önrészt, annak átcsopor-
tosítását, ehhez azonban a kormány 
már éve nem is válaszol érdemben 
erre, jegyezte meg Márki-Zay Péter. 
A városi jó anyagi helyzetének kö-
szönhetően megtehetik, bár jobban 
szerették volna, ha az uniós pénzt 
engedik átcsoportosítani, de nem 
várnak tovább, ezt a pályázatot elin-
dítják - mondta a polgármester.
Az 5 részajánlati eljárásból 4 már 
sikeres, és megtörténtek az azokhoz 
kapcsolódó szerződések aláírásai is. 
Az 5 részajánlati eljárás összesen 118 
szociális bérlakás felújítását jelenti, 
ebből kell 1 részajánlati eljárást újra 
lefolytatni, a közeljövőben. 

ELŐVÁLASZTÁS • Márki-Zay és Karácsony egyre több dologban jut közös nevezőre

Vásárhelyen tárgyaltak
BOROS TAMÁS

 Kezdjük a száraz tények-
kel: az ellenzéki előválasz-
tás első fordulójában a DK 
33, a Jobbik 28, az MSZP 18, 
a Momentum 15, a Párbe-
széd 7, az LMP 5 helyen tu-
dott győzni. A miniszterel-

nök-jelöltek közül Dobrev 
Klára került ki győztesen, a 
szavazatok 34,76%-ával, a 
második helyen Karácsony 
Gergely, (27,31%), míg a 
harmadik, talán kisebb 
meglepetésre, Márki-Zay 
Péter lett, 20,43%-kal. Így a 
miniszterelnök-jelöltek kö-
zül ők maradtak talpon, míg 

Jakab Péter és Fekete-Győr 
András ebből a versengés-
ből kiszállt. Márki-Zay Pé-
ter ráadásul 81%-os tel-
jesítménnyel megnyerte a 
Csongrád-Csanád Megye 
04. számú egyéni válasz-
tókerületi előválasztást is 
Mucsi Tamással szemben. 
Lapzártánk pillanatában a 

kérdés az, vajon visszalép-e 
Karácsony vagy Márki-Zay 
a másik javára, Dobrev Klára 
ellenében.
 Az első forduló kétségtelen nyer-
tese országosan Dobrev Klára és 
a Demokratikus Koalíció. Előbbi a 
legtöbb szavazatot kapta a minisz-
terelnök-jelölti versenyben, míg a 
párt a legtöbb megnyert körzettel 

büszkélkedhet, és ez még akkor is 
nagy szó, hogyha ez nem feltétlenül 
országos pártpreferencia. Ugyanis 
szinte minden körzetben 2-3 jelölt 
küzdött a kölcsönös visszalépések 
eredményeképp, sőt, több helyen 
csak egy jelölt maradt.

Folytatás a 2. oldalon
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A MEZŐGAZDASÁGI KARON IS KÖTELEZŐ LESZ SZINTE MINDIG VISELNI A MASZKOT

ELŐVÁLASZTÁS • Márki-Zay és Karácsony egyre több dologban jut 
közös nevezőre

Vásárhelyen tárgyaltak

Folytatás a címoldalról

 A miniszterelnök-jelöltek ver-
senyében mára a fő kérdés, lesz-e 
visszalépés. Két markáns nézet 
alakult ugyanis ki országosan: az 
egyik szerint sportszerűtlen, sőt 
demokráciaellenes lenne a visszalé-
pés, a többség ugyanis arra a Dobrev 
Klárára szavazott, akivel szemben 
lapzártánk pillanatában, minden 
tisztelet mellett, de Karácsony és 
Márki-Zay épp a közös stratégiát 
tervezik. A másik vélemény éppen 
ennek a mentén az, hogy jelenleg, 
bármennyire is a legtöbb voksot 
kapta az első fordulóban a jól moz-
gósított DK szavazóktól Dobrev, 
mégis neki lenne a legkisebb esélye 

Orbán Viktort legyőzni, hiszen még-
is csak Gyurcsány Ferenc feleségéről 
és pártjának jelöltjéről beszélünk, 
akire egyrészt nem biztos, hogy sok 
ellenzéki szívesen szavazna, más-
részt a Fidesz ellene könnyebben 
mozgósíthatná saját táborát. 
Márki-Zay Péter és Karácsony Ger-
gely október 4-én Hódmezővásár-
helyen abban állapodtak meg, hogy 
a második fordulóban neveik nem 
különböző sorban, hanem egymás 
mellett szerepelnének. (Azóta a 
kérdés eldőlt, nyomdába küldték a 
mindhárom nevet tartalmazó sza-
vazólapot - szerk.)  Mindenképpen 
közös ajánlatot szeretnének adni 
a pártok nélküli, a balközép vagy a 
jobbközép érzelmű embereknek, a 

Jobbik, a Momentum, de még a DK 
szavazóinak is. Néhány, jelenlegi 
kormányzati programelemet meg-
tartanának, ebben is megállapodtak: 
Márki-Zay Péter a sajtótájékoztatón 
elmondta, hogy a családi adóked-
vezmények megtartásában, vala-
mint abban, hogy egy jövőbeli kor-
mány is a magyar nemzet részének 
tekinti a határon túli magyarságot, 
már megállapodtak.
Mint ahogy abban is, hogy létrehoz-
nak egy közjogi tanácsadó testületet 
is, neves alkotmányjogászokkal, 
akik javaslatot tesznek arra, hogy 
hogyan, milyen garanciák alapján 
lehet Magyarországon az alkotmá-
nyosságot helyreállítani. Ugyanígy 
megállapodtak abban, hogy Had-
házy Ákos által vezetett, elszámol-
tatásért felelős szervezet felállítása, 
amely a 2010 előtti korrupciót is 
vizsgálná.
Arról október 4-én még nem dön-
töttek el, hogy ki lenne a minisz-
terelnök-jelölt és a helyettes-jelölt. 
Márki-Zay Péter elmondta, volt 
olyan gondolatuk, hogy német, 
osztrák vagy éppen izraeli mintát 
vennének át, és 2 évig az egyik, 2 évig 
a másik lenne a miniszterelnök, de 
Magyarországon erre nincs politi-
kai precedens. Így abban állapodtak 
meg, hogy egy esetlegesen velük fel-
álló kormány esetén minden dönté-
sükben a másiknak egyetértési joga 
lenne, függetlenül attól, ki lenne a 
miniszterelnök és ki a helyettese. 

MÁRKI-ZAY PÉTER ÉS KARÁCSONY GERGELY KÖZÖS, HÓDMEZŐVÁSÁRHELYI 
SAJTÓTÁJÉKOZTATÓJA OKTÓBER 4-ÉN (FOTÓ: VÁSÁRHELYI MÉDIACENTRUM)

 Márki-Zay Péter nyerte a Csongrád-Csanád megyei négyes körzet előválasztását, így ő 
lesz az ellenzék közös jelöltje a jövő évi országgyűlési választáson elvileg. A választóke-
rületben összesen 6555-en szavaztak, 221 érvénytelen voks lett. Márki-Zay Pétert 4248-
an személyesen, 822-en online támogatták, Mucsi Tamást személyesen 1052-en, online 
86-an. A miniszterelnök-jelölti szavazáson  Márki-Zay Péter 50,6%-ot kapott, Dobrev 
Klára 24,88%-ot, Jakab Péter 12,07%-ot, Karácsony Gergely 11,04%-ot, Fekete-Győr 
András 1,41%-ot.
A képviselőjelölti szavazáson Márki-Zay Péter a szavazatok 81,67%-át, míg Mucsi Ta-
más 18,33%-át kapta. Mucsi Tamás gratulált ellenfelének, az egész kampány során úgy 
érezte, hogy nem pusztán egy képviselőjelölttel, mint inkább egy miniszterelnök jelölttel 
kellett megküzdenie.
Mucsi arra kéri korábbi ellenfelét, hogy a miniszterelnök-jelölti kampányban legyen 
mértéktartó, és azt próbálja bebizonyítani hogy miért ő a legalkalmasabb jelölt, és ne azt 
hangoztassa, hogy mást miért tart alkalmatlannak.
Márki-Zay Péter örült a képviselőjelölti sikerének, ő a Hódpressnek ezzel kapcsolatban 
annyit mondott, továbbra is együtt fognak harcolni a Fidesz ellen.

MÁRKI-ZAY PÉTER NÉGYSZER ANNYI SZAVAZATOT SZERZETT, MINT MUCSI TAMÁS, A DK JELÖLTJE

Márki-Zay Péter simán nyert 
Csongrád-Csanád 04-ben

JÁRVÁNY • Újra kötelező orr és száj 
elfedése a Szegedi Tudományegyetemen

Az egyetemen 
már szigorítanak

BOROS TAMÁS

 Újra kötelező a maszkvi-
selés a Szegedi Tudomány-
egyetemen (SZTE) október 
5-től, egy rektori-kancellári 
együttes utasítás értelmé-
ben. Mindez természetesen 
érinti a hódmezővásárhelyi 
Mezőgazdasági Kart is.
 A Dr. Rovó László rektor és Dr. 
Fendler Judit kancellár által aláírt 
utasítás értelmében az SZTE épü-
leteit csak kizárólag egészséges, 
koronavírus-megbetegedés tüneteit 
nem mutató személy látogathatja. 
Amennyiben valakin a megbete-
gedés tünetei látszódnak, akkor az 
utasításban részletesen rögzített in-
tézményi intézkedési terv lép életbe.
A szabályok között szerepel az is, 
hogy az SZTE épületeiben a maszk 
viselése mindenki számára kötele-
ző. A nagy légterű teremben tartott 
előadásokon az előadó oktató nem 
köteles a maszkot viselni, ha leg-
alább 2,5 m távolság van közte és 
a hallgatók közt. Nem kötelező a 
maszkviselés:
• bizonyos gyakorlati foglalkozá-

sokon, ahol a tárgyukból adódóan 
szükséges a száj és orrtájék fedet-
lensége,

• laboratóriumi gyakorlatokon, ahol 
a maszk viselése munkavédelmi, 
munkabiztonsági szempontból el-
lenjavallt,

• egyéni foglalkozásokon, ahol egy 
oktató egy légtérben legfeljebb egy 
hallgatóval találkozik,

• sportlétesítményeiben a sporttevé-
kenység és sportfoglalkozások során 
eltérő rendelkezésig

Az épületbe vagy az épületek egyes 
helységeibe történő belépés felté-
teleként testhőmérséklet-mérés, il-
letve pre-triázs vizsgálaton történő 
részvétel kötelezettsége előírható.
Szigorúan ajánlják továbbá az SZTE 
épületein belül a higiéniás feltételek 
fokozott betartását.
Az utasítás meghozatalának okaként 
az egyetemi polgárok élet-, egész-
ség-, személyi, vagyon- és jogbiz-
tonságának védelmét, a felsőokta-
tási képzés folyamatosságának és az 
intézményi működés stabilitásának 
biztosítását, valamint a koronavírus 
világjárvány továbbterjedésének 
megelőzését tüntették fel. 

KIFOGÁSOK • Az oroszok szerint nem 
a vakcinával volt gond

Engedélyre vár 
a Szputnyik V
MUNKATÁRSUNKTÓL

 Nem magával a Szputnyik 
V vakcinával, hanem az ol-
tóanyag dokumentációjával 
szemben voltak kifogásai 
az Egészségügyi Világszer-
vezetnek (WHO) – jelentet-
te ki Mihail Murasko orosz 
egészségügyi miniszter egy 
október 4-i, a Fekete-tenger 
parti Gelendzsikben rende-
zett gyógyászati biotechno-
lógiai tanácskozáson.

„A termékkel szemben nem volt ki-
fogás, csak a dossziéjával szemben. 
Minden gyógyszerészeti termékről 
dokumentumcsomagot kell kiállítani, 
amelyet szakértők ellenőriznek és ér-
tékelnek” – mondta a tárcavezető.
Murasko szerint a WHO-regiszt-
rációhoz szükséges kiegészítések 
megtörténtek, így minden akadály 
elhárult. A Szputnyik V használatát 
már mintegy hetven országban en-
gedélyezték, amelyek összlakossága 
meghaladja a 4 milliárdot, a WHO és 
az EMA általi engedélyeztetése még 
várat magára. 
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KÉP: VÁSÁRHELYI TV

A PÁL UTCAI ÓVODÁBAN ÚJ JÁTÉKOKAT KAPTAK A GYERMEKEK

FEJLESZTÉSEK • Új játékok a Pál utcában, új szoba a Pálffy utcában 

Megszépülnek 
Vásárhely óvodái

Folytatás a címoldalról

 A labdarúgópálya miatt kültéri 
játszó eszközöket és arrébb kellett 
tenni, az udvar új elrendezésében a 
szülők is nagy segítségükre voltak.
Mérföldkőhöz érkezett a Pál Utcai 

Óvoda játszóparkjának felújítása, 
erről beszélt a szeptember 30-i át-
adón Borsiné Csontos Ilona, a Hód-
mezővásárhelyi Egyesített Óvoda 
vezetője. A Hódtrans Kft-vel régóta 
jó kapcsolatuk van, és most ők vál-
lalták néhány, az óvoda által kivá-

lasztott játék felszerelését. Ezeket 
az eszközöket ennél korábban a jár-
vány miatt nem tudták hivatalosan 
átadni, bár már a gyerekek igénybe 
vették a mai nap előtt is.
Az udvarra már korábban haszná-
latba vett tartós, szép és nem utolsó 
sorban biztonságos játszóeszközö-
ket adott a Kft, illetve segédkezett 
azok felszerelésében. A gyerekek 
már birtokba is vették a játékokat.
Azt is fontos kiemelni, jegyezte meg 
Borsiné, hogy konyhai eszközök és 
más fontos kellékek beszerzésében 
is segítséget nyújtott már korábban 
a Hódtrans. Kovács Pál ügyvezető is 
ezt a hosszú évek óta tartó együtt-
működést emelte ki. A játékokat 
ajándékba adta a cég, így annak ér-
tékéről nem beszélt Kovács Pál.
A szülők nevében Majsai-Szép Noé-
mi mondott köszönetet az önzetlen 
segítségért. 

KÖZÉTKEZTETÉS • Értékelik a beérkezett 
ajánlatokat

Négyen vállalnák 
a szolgáltatást

BOROS TAMÁS

 Szeptember 27-én zárult 
le a hódmezővásárhelyi kö-
zétkeztetési közbeszerzési 
eljárás ajánlattételi szaka-
sza. A Polgármesteri Hivatal 
tájékoztatása szerint négyen 
nyújtottak be ajánlatot.
 A kiírás értelmében a nyertes pá-
lyázónak éves szinten tervezetten, 
normál étkezés esetén 1 568 470, 
diétás étkezésre 65 550 adag ételt 
kell biztosítania. A Polgármesteri 
Hivatal arról tájékoztatta szerkesz-
tőségünket, hogy 4 ajánlat érkezett 
be, az eljárás lapzártánk pillanatá-
ban bírálati szakaszban van, folyik 
az ajánlatok értékelése.
Az ajánlatkérő Hódmezővásárhelyi 
Önkormányzat mindemellett fenn-
tartja azon jogát, hogy a megadott 
adagszámtól a teljesítés során (akár 
jelentős mértékben) eltérjen, akár 
intézményenként külön-külön is, 
amennyiben:
• a veszélyhelyzet vagy járványügyi 

helyzet fennáll, továbbá
• ha a köznevelési intézményekben 

tantermen kívüli, digitális munka-
rend szerint folyik a nevelés-oktatás 
feladatellátása, vagy 

• intézményi/feladatellátási megszű-
nés, átszervezés, - egyéb kormány-
zati vagy fenntartói döntés indokol-
ja vagy erre való hivatkozással

A kiírás értelmében valamennyi 

ajánlattevőnek biztosítania kellett 
a szerződéskötéskor a Hódmezővá-
sárhelyi Közétkeztetési Intézmény 
által foglalkoztatottak továbbfog-
lalkoztatását, valamint hogy az át-
vett alkalmazottak részére az átvétel 
időpontjában bejelentett kerese-
tüknek megfelelő kezdő bérezést 
biztosít azzal, hogy számukra a töb-
bi – azonos/hasonló munkakörben 
foglalkoztatott – dolgozója eseté-
ben alkalmazott mértékű bérfejlesz-
téseknek megfelelő béremelést biz-
tosítja a szerződés időtartama alatt. 
Az átvett dolgozók munkaviszonya 
munkáltatói rendes felmondással 
nem szüntethető meg a szerződés 
hatályba lépésétől számított 1 évig.
Mindezek mellett a konyha fejlesz-
tését a szerződés hatályba lépését 
követő év augusztus 31. napjáig a 
győztes ajánlattevő (pályázó) köte-
les elvégezni és az építési munkála-
tokat befejezni, úgy, hogy ameny-
nyiben szükségesek engedélyek, 
azok beszerzése is ezen határidőre 
megtörténjen.
A főző- és tálalókonyha, illetve 
egyéb helyiségek használatáért havi 
nettó 3 millió 750 ezer forint bérleti 
díjat kér a város, a rezsit ezen felül 
kell fizetnie a nyertesnek. Ha az 
ajánlattevő igény tart rá, a serház-
téri főzőkonyhát is bérbe veheti, 
annak éves díja 45 millió forint.
A szerződés 7 év határozott időre 
vonatkozna, amit 3 évvel meg lehet 
hosszabbítani. 

INGATLAN • Árverésen értékesítik a Pákozdy utcai telket

300 négyzetméter 
- 4 ajánlat
BOROS TAMÁS

 Egy lakossági fórumon 
elhangzott felvetés és az azt 
követő politikai vihar miatt 
az eredeti vevő visszalépett 
eredeti szándékától, így újra 
meghirdették a 3%-ban be-
építhető, Pákozdy utca 26. 
szám alatti, 297 négyzetmé-
teres telket. Az ajánlattételi 
határidő szeptember 30-án 
járt le, a polgármesteri hi-
vatal arról tájékoztatta szer-
kesztőségünket, a határidő-
re négy ajánlat érkezett.

 Szeptember 30-án járt le a ha-
táridő a Pákozdy utca 26. szám 
alatti, 3%-ban beépíthető, 297 
négyzetméteres, kizárólagosan ön-
kormányzati tulajdonban lévő telek 
pályáztatásával kapcsolatban.
Mint sokak által ismert, egy lakos-
sági fórumon vetették fel azt, hogy 
bár egy régóta meghirdetett telekről 
volt szó, ám ennek ellenére sokan 
nem tudtak róla, és méltatlannak 
ítélték, hogy 380 ezer forintért elad-
ták volna. Az adásvételt a közgyűlés 
kormánypárti tagjai is megszavaz-
tak.
Ennek ellenére, mivel később Se-
bők-Papp Imre nyilatkozatban 

megerősítette az önkormányzat 
felé, hogy eláll vételi szándékától, az 
önkormányzat újra pályázatot hir-
detett. Ennek határideje járt le.
Kérdésünkre a Polgármesteri Hi-
vatal azt a választ adta, hogy 4 db 
érvényes pályázat érkezett, így ár-
verés tartására kerül sor, amely lap-
zártánk pillanatában szervezés alatt 
van. Már felvették a pályázókkal a 
kapcsolatot az időpont és helyszín 
kérdésében. 

 ÁRVERÉS LESZ AZ INGATLANÉRT (KÉP: VÁSÁRHELYI TV)

 J E L E N T K E Z N I  L E H E T :  

M a g a s  j u t a l é k !

INFO@VASARHELYITV.HU

 
A Hódpress.hu, a Vásárhelyi Televízió

és a Vásárhelyi Valóság 
kiadója,

 
a Vásárhelyi Médiacentrum

Nonprofit Kft.

médiaértékesítőt
keres!

Vállalkozói igazolvány szükséges,
médiaértékesítői tapasztalat

előnyt jelent. 
 



4.

2021. október 8.

Városunk

HŐSÖK TERE • Éjszaka színekben is 
pompázik az apró új látványosság

Újra csobog  
a szökőkút

MUNKATÁRSUNKTÓL

 Helyi vállalkozások támo-
gatásával újult meg a szökő-
kút a hódmezővásárhelyi 
Hősök terén. A beruházás 
keretében a több mint 20 éve 
üzemen kívül álló csobogót 
tették szebbé és gazdasá-
gosabban üzemeltethető-
vé egy földbe süllyesztett új 
vízműakna segítségével. A 
több mint 10 millió forintos 
összköltségű beruházást a 
Vásárhelyi Gazdaságfejlesz-
tési Egyesület vállalkozásai 
finanszírozták, a téliesítésig 
a vásárhelyiek is gyönyör-
ködhetnek benne.
 Június közepén indult a Vásárhe-
lyi Gazdaságfejlesztési Egyesület tá-
mogatásával a munka a Hősök terén 
azzal a céllal, hogy a tram-train és a 

helyi járatos buszok fordulója miatt 
forgalmassá vált terület új arculatot 
kapjon. A szökőkút rekonstrukció-
jának első napján Márki-Zay Péter 
a felajánló vállalkozók önzetlen-
ségéről beszélt a több, mint 20 éve 
üzemen kívül álló csobogónál. Az 
egyesület nevében akkor Kendi 
Imre, valamint Sebők-Papp Imre 
beszélt a terv részleteiről, amely 
most megvalósult.
A szökőkutat már üzembe is helyez-
ték, a régi elemek mellé, új látvá-
nyos fúvókákat is kapott a rendszer. 
Emellett a beruházás fontos eleme 
egy új vízműakna, melynek segít-
ségével a szökőkút havi 1,5 milliós 
működtetési költsége szinte nullára 
csökkenthető. A 10 milliós projekt 
azonban csak egy kezdeti lépés, a 
tervek szerint a Hősök tere teljes te-
rületét új padokkal, térburkolattal és 
parkosítással teszik még vonzóbbá a 
jövőben. 

TRAM-TRAIN • Bérfejlesztésről még nem esett szó

40 speciális 
mozdonyvezető kell
B. D.

 Noha speciális feladat a 
tram-train szerelvények 
irányítása, az érintett 40 
mozdonyvezető fizetésén ez 
nem fog látszani.
 Mucsi László projekttanácsadó 
augusztus végén arról beszélt a 
Rádió7-ben, hogy a tram-trainen 
“csak azok lehetnek pilóták, akik 
mind a vasúti mozdonyvezetői, 
mind villamosvezetői képzettséggel 
rendelkeznek. Ez egy egyedülálló 
szakmai képzettséget jelent, amely-

nek nagyon magas a piacképessége.
Ehhez képest továbbra sem történt 
semmi az érintett mozdonyvezetők 
bérfejlesztésével kapcsolatban – 
tudta meg lapunk.
– A Mozdonyvezetők Országos Szak-
szervezete továbbra sem írta alá a többi 
szakszervezet által elfogadott és aláírt 
bérmegállapodást. A speciális felada-
tot ellátó tram-train járművezetők, 
tudomásunk szerint a MÁV-Startnál 
alkalmazott mozdonyvezetői bérezés-
re számíthatnak. Ez a mostani bérük-
höz viszonyítva nem jelent változást, 
hiszen jelenleg is mozdonyvezetői 
munkakörben vannak foglalkoztatva 

AZ EDDIGI HÍREK ALAPJÁN DECEMBERBEN INDUL EL AZ UTASFORGALOM

– nyilatkozta Szóth Tibor. A szak-
mai érdekképviselet szegedi területi 
ügyvivője hozzátette, a munkálta-
tótól kapott információk alapján, 
nagyságrendileg 40 főre lesz szük-
ség a tervezett menetrend szerinti 
működés kiszolgálásához.
Az eddigi hírek alapján decemberben 
indul el az utasforgalom.
Szóth Tibor azt is elárulta érdeklő-
désünkre, a végleges menetrendről, 
benne az éjszakai járatok esetleges 
közlekedtetéséről, nem rendelkez-
nek hiteles információval. 

KÖZVILÁGÍTÁS • Megszűnik az Elios

Elindult a végelszámolás
MUNKATÁRSUNKTÓL

 Szeptember 28-án vég-
elszámolás alá került a ko-
rábban Tiborcz István rész-
tulajdonában lévő Elios Zrt. 
– számolt be róla az RTL 
Híradó. A 2009-ben alapított 
Elios nevű cégben 50 száza-
lékos tulajdonrésze volt Or-
bán Viktor vejének, Tiborcz 
Istvánnak, akkor, amikor 
uniós források felhaszná-
lásával több tucat település 
közvilágítását is korszerűsí-
tették, köztük Hódmezővá-
sárhelyét is.
 Több településen is kifogásolták, 
hogy a projekt végén jóval sötétebb 
lett az utcákon, mint előtte.
Az Európai Unió Csalás Elleni Hiva-
tala (OLAF) szerint 17 projektben a 
közbeszerzési csalás és esetenként 
a szervezett bűnözés gyanúja is fel-
merült. A magyar hatóságok viszont 
semmilyen szabálytalanságot nem 

találtak, ezért megszüntették a nyo-
mozást. A kormány szerint is szabá-
lyosan használta fel Tiborcz István 
cége az uniós pénzeket, mégis úgy 
döntöttek, visszafizetik az Európai 
Uniónak az onnan felvett, 13 mil-
liárd forintos támogatást. Tiborcz 
István pedig 2014-ben eladta a céges 
részesedését.
Az RTL Híradó értesülései szerint az 

ÚJRA MŰKÖDIK A SZÖKŐKÚT (FOTÓ: VÁSÁRHELY TV)

A VILÁGÍTÁST AZÓTA KICSERÉLTÉK HÓDMEZŐVÁSÁRHELYEN (FOTÓ: HODMEZOVASARHELY.HU)

Elios Zrt. szeptember 28-án végel-
számolás alá került. Arra azonban 
nincs utalás a cégnyilvántartásban, 
hogy miért.
Hódmezővásárhely volt az első 
város, ahol Tiborcz István korábbi 
cége, az Elios Zrt. közbeszerzési 
tendert nyert a városi lámpák lecse-
rélésére. 

KLÍMASTRATÉGIA • 10 évre előretekintő 
intézkedési tervet fogadtak el

Városi közös célok
MUNKATÁRSUNKTÓL

 A Széchenyi 2020 prog-
ram keretében megvalósí-
tott városi klímastratégi-
ai projektet egyértelműen 
hasznosnak és eredményes-
nek értékelték a szeptember 
29-én, a városháza díszter-
mében megtartott zárókon-
ferencia résztvevői – írja 
közleményében az önkor-
mányzat.
 A képviselő-testület által hatá-
rozatban elfogadott klímastratégiai 
dokumentum és intézkedési terv a 
következő 10 évre ad iránymutatást 
a város vezetői és lakossága számá-
ra.
A 2020 márciusában indult folyamat 
legfőbb célkitűzése a klímaváltozás 
okozta kockázatok megelőzése, a 
hatások mérséklése és a hatások-
hoz való alkalmazkodó-képesség 
javítása. Szakértők állították össze 
azt a szakmai tervezetet, amellyel 

kapcsolatban minden érdekelt el-
mondhatta álláspontját. 
A klímastratégia megalkotásával 
párhuzamosan szemléletformáló 
programok, akciók segítették a la-
kosság széles körű tájékoztatását 
és a témában való jártasságának 
elmélyítését. A környezet- és klí-
matudatos életmóddal kapcsolatos 
ismereteket a lakosság széles réte-
geihez sikerült eljuttatni az iskolai 
és óvodai eseményeken, valamint 
a városi rendezvényeken felállított 
Klíma-Ponton.
A projekt lezárásaként megrendezett 
konferencián bemutatták az elké-
szült klímastratégiai dokumentum 
és szakértők beszéltek a meghozott 
és a még szükséges intézkedések-
ről, valamint az ún. társadalmasí-
tási folyamat során felmerült helyi 
javaslatokról. Márki-Zay Péter 
polgármester videóüzenetében 
elmondta, nagyon fontosnak érzi, 
hogy a szemléletformálásban, a pél-
damutatásban Hódmezővásárhely 
jeleskedjen. 
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ÖNZETLENSÉG • A társadalmi felelősségvállalás szép példája

8 milliós adomány
SOÓS KATA

 Új mosdót használhatnak 
szeptembertől a Szeremlei 
Sámuel Református Óvodá-
ba járó gyermekek. A Ville-
roy&Boch Kft. és más cégek 
8 millió forintért vállalták 
magukra, hogy ezt a helyi-
séget megszépítik és mo-
dernebbé teszik. A hivatalos 
átadót szeptember 30-án 
tartották az intézményben, 
de a gyerekek már a hónap 
elején örömmel vették bir-
tokba a megújult fürdőszo-
bájukat.
 A Villeroy & Boch Magyarország 
Kft. a fennállásának 50. évfordulója 
alkalmából óvodai mosdó felújítási 
programba kezdett Hódmezővásár-
helyen, amelynek keretében első-
ként a Malom Utcai Óvoda mosdói 
újultak meg az elmúlt években
Egy egészen más mosdó fogadta a 
gyerekeket szeptemberben a Sze-
remlei Sámuel Református Óvo-
dában is. Modern mosdókagyló, 
csap, WC, új csempe: a többi között 
a mosdó azon részei, amely a Ville-
roy&Boch Kft-nek és a Keramitalia 
Kft.-nek köszönhetően 8 millió fo-
rintból újult meg az intézményben. 
A két cégnek nagyon fontos az óvo-
dások ilyen irányú segítése, nem ez 

volt már az első adományuk.
Ötven éve itt dolgozunk a városban, 
nagyon sok munkatársunknak van 
kisgyereke, nagyon sok munkatár-
sunk már nagyszülő, azt gondoljuk, 
hogy ez egy olyan terület, ahol va-
lamit visszaadunk a városnak, és a 
városon keresztül a dolgozóinknak 
is – fogalmazott a Vásárhelyi Tele-
víziónak Hideg Gábor, a Villeroy&-
Boch vezérigazgatója.
Ebben az óvodában a tervezettnél 
kicsit többe került a felújítás. A régi 
épület falának lebontása után olyan 
körülmények fogadták a kivitelező-
ket, ami miatt más anyagokat kellett 
használniuk. A Villeroy&Boch Kft 
ügyvezető igazgatója szerint, egy 
ilyen ügynél nem számít nekik, hogy 
mennyibe került. Az óvoda dolgozói 

is örömmel és nagy hálával vették át 
a gyerekek új mosdóját.
Szóban azt hiszem ezt nem lehet 
kifejezni, látni kellett volna a gye-
rekek arcát, és a kollégáim arcát, 
hogy végre egy ilyen csodálatos és 
a mai kornak megfelelő, modern, és 
minden igényt kielégítő új mosdóval 
kezdhettük ezt a nevelési évet – kö-
zölte Tóthné Mohos Erika.
Az óvodavezető hozzátette, úgy érzi, 
nem hiába vártak ilyen sokáig erre 
a mosdóra, mert sosem gondolták, 
hogy egyszer ilyen modern tisztál-
kodóhelyük lesz. A Villeroy&Boch 
Kft. ígéretet tett arra, hogy az épület 
másik szárnyában található mosdót 
is felújítja, így a munkálatok jövőre 
folytatódni fognak. 

AZ ÓVODÁBAN ÖRÜLNEK A FELÚJÍTOTT MOSDÓNAK (KÉP: VÁSÁRHELYI TV)

EGÉSZSÉGÜGY • Faragott tartozásából az intézmény

A vásárhelyi a 10. 
legeladósodottabb kórház
B. D.

 58 millióval csökkent a 
Csongrád-Csanád Megyei 
Egészségügyi Ellátó Köz-
pont tartozásállománya au-
gusztusban, de a 75 állami 
fenntartású ellátóhely közül 
így is a tizedik legeladóso-
dottabb.
 Augusztusban alapítványi fenn-
tartásba kerültek a klinikai közpon-
tokat működtető tudományegye-
temek, így nem szerepelnek már a 
Magyar Államkincstár által havonta 
közölt listáján, melyen az adós-
sággal bíró költségvetési szervek 
mutatóit hozzák nyilvánosságra. 
A Szegedi Tudományegyetemnek 
júliusban 2 milliárd 760 milliós tar-
tozásállománya volt, de az egyetemi 
modellváltással kikerült a látókör-
ből.
Maradt viszont 75 állami egészség-
ügyi ellátóhely a listán, amelyeknél 
a nyár utolsó napján összesen 27,4 
milliárd forintra rúgott a ki nem 
fizetett számlák összege. A szentesi 
kórháznak jelentősen nőtt a tarto-
zása augusztusban, egy hónap alatt 
616 millióról 743 millió forintra 
emelkedett az intézmény pénzügyi 

kötelezettsége. A vásárhelyi szék-
helyű Csongrád-Csanád Megyei 
Egészségügyi Ellátó Központ vi-
szont javított a mérlegén. A július 
végi 857 millióhoz képest augusztus 

végére 799 millió forintra csökkent 
az adóssága.
Ez a hátralék a tizedik legma-
gasabb a 75 ellátóhely tartozást  
összevetve. 

799 MILLIÓ A MÍNUSZ

KÖZTERÜLET • Mostantól Dr. Tárkány Szűcs 
Ernő tér

Vásárhelyi 
volt minden 
pillanatában

BOROS TAMÁS

 Szeptember 30-tól hiva-
talosan is Dr. Tárkány Szűcs 
Ernő (1921-1984), a magyar 
jogi néprajz úttörő kuta-
tójának nevét viseli a Hódi 
Pál utcának az eddig Szíri-
usz térként ismert területe. 
Az eseményen megjelent az 
egykori kiváló tudós fia, Dr. 
Tárkány Szücs Attila is.
 Kiemelte, édesapja mindvégig 
vásárhelyi maradt, akkor is, amikor 
őt az előző rendszerben a városból 
lényegileg elüldözték. Tudományos, 
jogi néprajzi munkássága hungari-
kumnak számít.
A néprajzot inkább hobbiként űzte, 
elevenítette fel Dr. Tárkány Szűcs 

Attila, fő foglalkozásában a magyar-
országi bányajoggal foglalkozott, és 
vívott ki hazai és nemzetközi elis-
meréseket egyaránt. A jogi néprajz-
kutatással kapcsolatos módszertani 
leírásokról és az egész Kárpát-me-
dencét behálózó kutatásairól szóló 
900 oldalas összefoglaló könyvét, 
pontosabban annak harmadik ki-
adását szeptember 30-án mutatták 
be, a téravató tábla leleplezését kö-
vetően.
A róla elnevezett tér vele kapcsolat-
ban a Vásárhelyre történő végleges 
hazatérését szimbolizálja, mondta 
Dr. Tárkány Szűcs Attila.
Az eseményen Dr. Kis Andrea alpol-
gármester egy Dr. Tárkány Szűcs 
Ernő tér táblát adott át a névadó 
fiának. 

DR. TÁRKÁNY SZŰCS ATTILA, AZ ÉDESAPJA NEVÉT VISELŐ TÁBLA EGY PÉLDÁNYÁVAL

ÁLLATEGÉSZSÉGÜGY • Ebzárlatot rendeltek 
el a megyében

A rókák 
veszettsége ellen
SOÓS KATA

 A Csongrád-Csanád Me-
gyei Kormányhivatal Ag-
rárügyi Főosztály Élel-
miszer-biztonsági és 
Állategészségügyi Osztálya, 
mint élelmiszerlánc-biz-
tonsági hatáskörben eljáró 
hatóság, a rókák veszettség 
elleni orális immunizálá-
sa – 2021. évi őszi kampány 
keretein belül 2021. október 
2. napjától kezdődően 2021. 
október 22. napjával bezáró-
lag ebzárlatot és legeltetési 
tilalmat rendel el Csong-
rád-Csanád megye teljes 
területére kiterjedően, az 
alábbiak kivételével: Felgyő, 

Szentes, Fábiánsebestyén és 
Eperjes.
 Ezen települések tekintetében a 
zárlat a www.csmkh.hu honlapon 
elérhető mellékletben részletezett 
területekre korlátozódik. (A mellék-
letek és további részletes informá-
ciók a fenti honlapon érhetőek el, 
annak keresőjét használva: „ebzár-
lat”). 

A RÓKÁKTÓL KELL EZEKBEN A NAPOKBAN 
ÓVNI KUTYÁINKAT
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Kultúra

IRODALOM • Közönségtalálkozó volt a könyvtárban

Grecsó mintha 
hazajárna Vásárhelyre

VASS RAMÓNA

 Magamról és Veráról 
többet címmel várta helyi 
rajongóit Grecsó Kriszti-
án a Németh László Váro-
si Könyvtárban. A szegvári 
származású szerző az elmúlt 
20 évben a kortárs magyar 
irodalom egyik megkerül-
hetetlen szereplőjévé vált, 
akinek csak az utóbbi két 
esztendőben regénye és ver-
seskötete is jelent meg. Ezek 
keletkezéstörténetébe és 
kulisszatitkaiba is beavatta 
az érdeklődőket az író szep-
tember 24-én Hódmezővá-
sárhelyen.
 Az irodalom az egyetlen tudo-

mány, amely a lélekkel és az em-
berrel foglalkozik, vallja Grecsó 
Krisztián, aki hosszú évek után újra 
találkozott a vásárhelyi közön-
séggel. A népszerű író-költő hozta 
magával vissza-visszatérő témáit: 
a múltat és a fel nem dolgozott csa-
ládi traumákat, hiszen 2019-es Vera 
című regénye is ezekkel foglalkozik.
A Vásárhelyi TV-nek Grecsó Krisz-
tián elmondta, a fel nem dolgozott 
múlt olyan, mint amikor egy teme-
tésen a haragostól megkérdezik, mi-
ért is voltak rosszban az elhunyttal? 
Sokszor pedig az ok annyira a múlt 
homályába vész, hogy már nem is 
tudja a még élő személy azt az okot. 
20 év elment, és nincs megbocsátás, 
tette hozzá. Ezek a traumák pedig 
könnyen ismétlődhetnek, számára 
egy konkrét betegség formájában, 

de mindenkinek mást jelenthet. Ezt 
szerette volna ebben az új művében, 
a Magamról többet-ben is kifejezni.
Míg a Vera című könyvében egy 11 
éves lány bőrébe bújt az író, ezúttal 
magában ásott mélyre és az elmúlt 4 
év történéseit gondolta végig, ben-
ne a már említett nagy traumákkal, 
örömökkel, betegséggel, örökbefo-
gadással, szülővé válással. Grecsó 
elárulta, ezen érzések kifejezéséhez 
újra a lírához nyúlt, akár csak szer-
zői pályája elején. A vers egy tükör, 
mondta. Annak nincs megoldása, 
nem egy egyenlet.
Azt is elmondta a közönségtalálko-
zó során, hogy annyi kamaszkori 
emlék és barátság köti Hódmezővá-
sárhelyhez, hogy úgy érzi, mintha 
hazajött volna. 

 GRECSÓ KRISZTIÁN KÖNYVEINEK VÁSÁRHELYEN IS NAGY SIKERE VAN (KÉP: VÁSÁRHELYI TV)

FÉNYKÉPÉSZET • Ismét láthatóak a Lucien Hervé Kamera Klub 
fényképei

Nyitás - Covid után
BOROS TAMÁS

 Az augusztus 20-i ünnepi 
hétvége után ismét látható 
a Lucien Hervé Kamera Klub 
tagjainak kiállítása a Bes-
senyei Ferenc Művelődési 
Központban, október 9-én, 
10 órától. 
 A kiállításon 12 alkotónak, a Co-
vid járvánnyal kapcsolatos legjobb 
képei lesznek láthatóak. 
Korábban Dömötör Mihály fotómű-
vész a Vásárhelyi Médiacentrumnak 
elmondta, mindenki máshogy élte 
meg ezt a bezártságot, de a fotósok 
közül nagyon sokan kreatívan. A 
kiállítás a tervek szerint 3 hétig lesz 
látható a BFMK-ban. 

AUGUSZTUS UTÁN ISMÉT LÁTHATÓ A KIÁLLÍTÁS

KÖNYV • Emlékek a Cseresnyésből

80 év tanúi

MUNKATÁRSUNKTÓL

 A kezdetektől napjain-
kig- a Cseresnyés Kollégium 
történetének állít emléket 
Pataki Béla, hosszú eszten-
dők kutatómunkáját dicsé-
rő, 80 év tanúi című köny-
ve, amelynek ünnepélyes 
bemutatására október 2-án 
került sor a Református 
Ótemplomban. Erre az alka-
lomra illusztris társaság jött 
össze Hódmezővásárhelyen. 
Elfogadta ugyanis az intéz-
mény meghívását az alapító 
Szathmáry Lajos utódja, Né-
meth László lánya, ahogyan 
a legidősebb ős-Cseresnyés 
diák is együtt ünnepelhetett 
az intézet jelenlegi vezeté-
sével. 
 Kristófi László hangversenyével 
kezdődött a Cseresnyés emlékezet-
ről szóló könyv bemutatója október 
2-án a Református Ótemplomban. 
Az orgonaművész annak a Szathmá-
ry Lillának a tanítványa, akinek az 
édesapja támogatta Szénási Gyula 
ötletét, hogy a szegény, ám tehet-
séges fiatalok továbbtanulhassanak. 
Így jött létre 1938-ban a Tanyasi 
Tanulók Otthona, ahová a később 
filmgyári akusztikai szakember, a 
ma legidősebb ős-Cseresnyés diák, 
Kis Sámuel is beköltözött.
A Vásárhelyi TV-nek elmondta, őt 
az Országos Falusi Tehetségmentés 
szervezésében a tanítók ajánlása 
alapján hívták be vizsgára. Az orszá-

gos felmérésen 60-an vettek részt, 
abból választottak ki 8 fiatalt. Na-
gyon nagy volt a válogatás és ebből 
hárman kerültek be a Bethlen Gim-
náziumba.
A háború során a kollégium helyzete 
bizonytalanná vált, fennmaradását 
1942-ben végül Németh Lászlónak 
köszönhette- idézte fel a múltat az 
író egyik lánya, Magda. Édesapja 
háttérből támogatta és anyagilag is 
mellé állt az ügynek. Akkor mutatták 
be az egyik színdarabját, a Cseres-
nyést és ő megtette azt az ajánlatot, 
hogy amennyi jövedelme csak bejön 
ebből a darabból, az intézetnek adja.
Ez meg is történt és az intézmény 
hálája jeléül Cseresnyés Otthon lett. 
Bár nevét a Rákosi rendszerben 
egy időre el kellett hagynia, ám a 
kollégista lét nem szűnt meg, csak 
átalakult. A most ismert épület, 
amely már a fiúknak és a lányoknak 
egyaránt helyet ad, végül 1967-ben 
készült el.
A kollégium történetének az első fe-
lében voltak kiadványok, 10-15 évvel 
ezelőttről is kisebb, de én szerettem 
volna az egészet összegereblyézni, 
amely a 80 évhez kapcsolódik, meg 
Vásárhely helytörténetéhez is és így 
vált teljessé az anyag- nyilatkozta 
Pataki Béla.
Az otthon legelső tanulójáról Tó-
szegi Péterről később díjat is elne-
vezett a Bethlen Gábor Gimnázium. 
Idén ezt az elismerést a kollégium 
egyik nagy büszkesége, Kovács 
Edvard érdemelte ki és vehette át 
a könyvbemutatóval egybekötött  
ünnepségen. 

A CSERESNYÉS KOLLÉGIUM (TANYAI TANULÓK OTTHONA) ELSŐ 6 DIÁKJA 1938-BAN
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Kosárlabda: stabilitást, állandóságot adhat az új névadó szponzor

Bodrogi Bau Vásárhelyi 
Kosársuli az új név
BOROS TAMÁS

 Új névadó szponzort ka-
pott a Vásárhelyi Kosársuli. 
A cél elsősorban a minél na-
gyobb számú helyi és kör-
nyékbeli gyermek bevonása, 
az állandóság és a bizton-
ságos munka biztosítása, 
a legkisebbektől egészen a 
felnőtt csapatig. A szponzori 
szerződés aláírására október 
1-jén került sor.
 A felek, Szabó Attila, a csapat 
elnöke, Bodrogi Ferenc, a névsz-
ponzor, Bodrogi Bau Kft. ügyveze-
tője és helyettese, ifj. Bodrogi Ferenc 
elmondták, nem először működnek 
együtt a hódmezővásárhelyi ko-
sársport történetében a Vásárhelyi 
Kosársulival, hiszen a cég akkor is 
a csapat mögött állt, amikor törté-
netének legnagyobb sikerét elérve 
feljutottak a legfelsőbb osztályba, 
2005-2006-ban.
A minél jobb szereplés ezúttal is cél, 
de elsődlegesen inkább azt emelte ki 
mindenki a Vásárhelyi Médiacent-
rumnak, hogy a városban és környé-
kén nagyon népszerű sportágat, és 
ezáltal a testmozgást tudják biztosí-
tani a gyerekeknek, az ifjúságiaknak 
és a felnőtteknek, tehát valamennyi 
korosztálynak. Ahogy Bodrogi Fe-
renc mondta, neki nem is elvárásai, 

A BODROGI BAU ÚJRA SZEREPET VÁLLAL A VÁSÁRHELYI KOSÁRSPORTBAN

inkább kérései voltak a csapat felé.
Az idősebb és ifjabb Bodrogi Fe-
renc is azt emelték ki, hogy a sport 
a kitartásra nevel, és ők a maguk 
részéről ezt az elvet tartják a leg-
fontosabbnak, valamint azt, hogy 
rendezett, szabályozott körülmé-
nyek között működjön az egyesület, 
mindenki kapja meg a megfelelő 
figyelmet, törődést.
A csapat neve mostantól Bodrogi 
Bau Vásárhelyi Kosársuli. A csapat 
már ezen a néven verte október 2-án 
magabiztos játékkal a feljutásra is 
esélyes Újpest gárdáját az NBI/B 

Zöld csoportjában, 91-74-re. A vá-
sárhelyiek magabiztos előnyre tet-
tek szert, amit a második félidőben 
ugyan eltüntettek a fővárosi lilák, 
de aztán a hazaiak ismét megráz-
ták magukat, és végül a valós kü-
lönbségénél nagyobb differenciával 
szerezték meg első győzelmüket a 
második fordulóban.
Bodrogi Bau Vásárhely – Újpest MT 
91-74 (22-15, 18-13, 23-30, 28-16)
A Kosársuli harmadik mérkőzésén, 
lapzártánkat követően, október 
8-án az MTK otthonában lép pályá-
ra. 

KÉZILABDA • Szigorították a járványügyi 
szabályokat

Játszani csak 
oltással
MUNKATÁRSUNKTÓL

 U16-os, serdülő, ifjú-
sági és felnőtt bajnoki- és 
kupa versenyekre a jegy-
zőkönyvbe beírt résztve-
vők és egyéb közreműkö-
dők (játékosok, hivatalos 
személyek, játékvezetők, 
versenybírók, ellenőrök, 
jegyzőkönyv-vezetők, óra-
kezelők, pályatörlők) kizá-
rólag 72 órán belüli negatív 
PCR-teszteredménnyel tar-
tózkodhatnak a csarnokban 
vagy védettségi igazolás be-
mutatásával – így módo-
sította a Magyar Kézilabda 
Szövetség a versenykiírást.
 A módosítások 2021. október 
11-től hatályosak. A Versenykiírás 
módosításának célja a biztonságos 
versenyeztetés fenntartása – közöl-
te a szövetség.
Egészen pontosan a következőket 
tartalmazza a módosítás:
• a bajnoki- és kupamérkőzéseken 

a jegyzőkönyvbe beírt résztvevők 
és egyéb közreműködők (játéko-
sok, hivatalos személyek, játék-
vezetők, versenybírók, ellenőrök, 
jegyzőkönyv-vezetők, órakezelők, 
pályatörlők) kizárólag 72 órán be-
lüli negatív PCR-teszteredmény 
bemutatása esetén írhatók be a 
jegyzőkönyvbe és tartózkodhatnak a 
mérkőzés helyszínén, a csarnokban

• PCR-teszteredmény bemutatása 
alól mentesít a koronavírus elleni 
védettség igazolásának (védettségi 
igazolvány, applikáció, oltásról szóló 
hivatalos dokumentum) bemutatása

• valamennyi bajnoki- és kupaver-

seny mérkőzéseire, a versenyben 
részt vevők korosztályára való 
tekintet nélkül a nézők a sportren-
dezvények kapcsán hatályos jogsza-
bályok alapján léphetnek be, azaz a 
védettség igazolásával (védettségi 
igazolvány vagy applikáció).

• a mérkőzésekre a média képviselői 
a koronavírus elleni védettség iga-
zolásának bemutatása vagy 24 órán 
belüli negatív PCR-teszteredmény 
esetén léphetnek be és végezhetik 
munkájukat, melynek ellenőrzése a 
sportesemény szervezőjének a köte-
lezettsége.

• az U16-os, a serdülő és az ifjúsági 
korosztályokból történő visszalépé-
sek, ki nem állások, vagy töredékes 
létszámú kiállások kapcsán az MKSZ 
a kiírásban meghatározott büntetést 
indokolt esetben korlátlanul enyhít-
heti, illetve mellőzheti.

• A COVID-19 vírussal igazoltan fer-
tőzött sportolókról a sportszerveze-
teknek 72 órán belül értesíteniük kell 
a Magyar Kézilabda Szövetséget. A 
megfertőződött sportolóknak kö-
telező a minimum 10 napos leállás, 
majd az első negatív PCR-tesz-
teredményt követő orvosi vizsgálat. 
A Nemzeti Népegészségügyi Hatóság 
tájékoztatása szerint a védettséggel 
rendelkezők nem kerülnek hatósági 
karantén-eljárás alá akkor sem, ha 
környezetükben igazoltan pozitív 
COVID-19 eset történik. A szövetség 
ugyanakkor ajánlást tesz a sport-
szervezeteknek, hogy védettséggel 
rendelkező sportolóikat is havonta 
egy alkalommal teszteljék korona-
vírus-fertőzöttségre.

A Gyermekbajnokság és a Kisiskolás 
bajnokság Versenykiírása korábban 
elfogadott formában hatályos. 

KÉZILABDA • Győzelem és vereség után egy döntetlen

10 gólos előnyt adtak el 
a HLKC-s lányok 

B. D.

 Harminckilenc perc szár-
nyalás után a földbe csapó-
dott a vásárhelyi NB II-es 
női kézilabda csapat október 
2-i szegedi vendégjátékán.
 Nagy Emese és Berei Krisztina 

SZEGEDEN MOST NEM SIKERÜLT NYERNI (FOTÓ: HLKC FACEBOOK)

LABDARÚGÁS • Legközelebb Pakson 
játszanak

Először nyert 
itthon a HFC
MUNKATÁRSUNKTÓL

 A 10. fordulóig kellett vár-
ni, hogy a Hódmezővásár-
helyi FC labdarúgó csapata 
megszerezze az első hazai 
győzelmét az NB III-as baj-
nokságban.
 Kiegyenlített játékot hozott a Vác 
elleni találkozó a Városi Stadion-
ban, ahol Molnár Ádin becserélése 
jelentette a fordulópontot. A 17 éves 
játékos előbb ugyan sárga lapos sza-
bálytalansággal vétette észre magát, 
de két perccel később győztes gólt 
szerzett.

Hódmezővásárhelyi FC – Vác FC 
1-0 (0-0)

Koncz Zsolt vezetőedző: – Az 1-0-s 
győzelmeknek van a legnagyobb ér-
téke. Bízom benne, hogy ez egy po-
zitív lökést ad a csapatnak, és szépen 
lassan haladunk előre.
A vásárhelyiek a 9. helyen állnak a 20 
csapatos mezőnyben, október 10-én 
pedig a negyedik helyezett Pakshoz 
látogatnak. 

vezérletével magabiztos játékkal 
rukkolt elő és komoly előnyre tett 
szert a megyeszékhelyen a HLKC, 
amely a félidőben már nyolc góllal 
vezetett. A második félidő elején 
tovább növelték előnyüket a vásár-
helyiek, tíz góllal is vezettek. Aztán 
olyan rövidzárlat érkezett, amit 
nehéz lesz megmagyarázni: a házi-

gazdák 14 perc alatt felzárkóztak. A 
találkozó vége előtt 6 perccel lőtte 
utolsó, 24. találatát a HLKC, így nem 
csoda, hogy a Szeged egyenlíteni tu-
dott. 

Kézilabda Szeged SE – HLKC 
 24-24 (11-19)
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CUKRÁSZAT • Kié lesz Csongrád-Csanád megye tortája?

Benczur Sándor is 
versenybe száll
SOÓS KATA

 Újabb nagy megmérette-
tésre készül Benczur Sán-
dor, mestercukrász. A me-
gyei önkormányzat Trianon 
101-edik és a megye név-
változtatásának első év-
fordulójára meghirdette a 
„Csongrád-Csanád Megye 
Tortája” versenyt, amelynek 
érdekessége, hogy az indu-
lóknak a megyében meg-
található gyümölcsöket és 
zöldségeket kell felhasznál-
niuk. A vásárhelyi mester-
cukrásznak már van terve, 
hogyan fog kinézni a tortája. 
 Benczur Sándor nevét egyre 
többször halljuk, ha fantasztikus 
édességekről van szó. Legutóbb egy, 
a cukrász ipartestület által meghir-
detett verseny döntőjébe jutott a 
fahéjas-szedres süteményével. Most 
újabb versenyre készül, mert keresik 
Csongrád-Csanád megye tortáját. 
Az indulóknak több szabályhoz kell 
alkalmazkodniuk. Például a tortáik-
hoz, a megyében fellelhető gyümöl-
csöket és zöldségeket kell használ-
niuk:

„Igazság szerint, nem fogok elárulni 
titkot, meg el is árulok, mert gondol-
koztam szilvában, őszibarackban, 
málnában, almában, de nekünk ár-
kalkulációt is be kell adnunk, és sajnos 
a málna eléggé megdrágult és nem is 
annyira kapcsolódik Csongrád-Csanád 
megyéhez”- nyilatkozta a Vásárhelyi 
Médiacentrumnak Benczur.
A mestercukrász elárulta, hogy tej-
föllel is fog dolgozni, mert nála ez is 
fontos alapanyag, és szereti kihozni 
belőle a megfelelő textúrákat. Zöld-
ségben nem gondolkodik, mert sem 
a megyére jellemző paprika, vagy 

hagyma nem illik az elképzeléseibe. 
Két tortával indul majd. 
„Igazság szerint a versenyszellem, 
ami motivál, meg az, hogy sokat ta-
nulok, sok barátom lett, sok mindenkit 
ismertem meg, és együtt tanulnunk, 
készülünk”- árulta el. 
Az, hogy melyik sütemény lesz a 
megye tortája, november 15-e után 
derül ki. Azt már lehet tudni, hogy 
a finomságokat 2022-ben Ópusz-
taszeren biztosan meg lehet majd 
kóstolni. 

A TORTÁBA ZÖLDSÉGEKET, GYÜMÖLCSÖKET IS KELL TENNI (A KÉP ILLUSZTRÁCIÓ)

KOVÁCS-KÜRY • Végeznek október 22-re

Az utolsó 
simítások
MUNKATÁRSUNKTÓL

 Az utolsó simításokat 
végzik a kivitelezők a Ko-
vács-Küry Időskorúak Ott-
honán. A beruházás 2021 
elején indulhatott el azóta 
az intézmény teljes ener-
getikai ellátása megújult, 
napelemek és modern nyí-
lászárók segítik a hatékony 
üzemeltetést. A vizesblok-
kok is megújulhattak, biz-
tonságosabb és modernebb 
körülményeket biztosítva a 
lakóknak.
 50 munkás dolgozik több mint 8 
hónapja a Kovács-Küry Időskorúak 
Otthonát érintő több mint 700 millió 
forintos energetikai felújításon. Már 
megtörtént  a nyílászárók cseréje, a 
napelemek és napkollektorok fel-
helyezése,  és az új hőszivattyúk és 
kazánok kiépítése is.
A legnagyobb falat a hőközpont ki-
építése volt, de már ez is a célegye-
nesben van, dolgoznak a kazánok, 
nyilatkozta Kiss Zoltán kivitelező.
A beruházás nagyságát jól mutatja, 
hogy csak a padlás és a födém szige-
telés több mint 2000 négyzetméte-

res területen történt meg. Mintegy 
1000 négyzetméter nyílászárót kel-
lett cserélniük, a homlokzati hőszi-
getelés is 3-4000 négyzetméter 
közötti terület.
A beruházás záró határideje októ-
ber 22-e, amit jelen állás szerint a 
szakemberek tartani is tudnak. A 
következő napokban a mentő bejáró 
és a terasz burkolata is elkészül, in-
nentől pedig már csak apró simítá-
sok lesznek hátra a munkaterületen, 
fogalmazott a kivitelező. 

OKTÓBER 22-RE VALÓSZÍNŰLEG KÉSZ 
LESZNEK (KÉP: VÁSÁRHELYI TV)

KÍSÉRLETEK • Bárki bepillanthatott a kulisszák mögé

Kutatók éjszakája a Mezőgazdasági 
Karon is
MUNKATÁRSUNKTÓL

 Szórakoztató, inspiráló 
előadásokon, laborbejárá-
sokon és játékos programo-
kon keresztül ismerkedhe-
tett meg minden korosztály a 
tudomány különböző szeg-
menseivel a Kutatók Éjsza-
káján, szeptember 24-én. A 
2005-ben indított ingyene-
sen látogatható rendezvény 
célja, hogy a kutatók és fej-
lesztők munkája vonzóvá 
váljon a fiatalok számára, 
így idén is tanteremről-tan-
teremre járhatták gyerekek 
és felnőttek a tudományos 
élet területeiről szóló bemu-
tatókat, ahol az érdekes té-
mák feltérképezése mellett 
egy-egy helyszínen kóstolni 
is lehetett. 

 Hasznos ismeretekkel gazda-
godhattak azok, akik ellátogattak 
a Mezőgazdasági Kar épületébe, a 
Kutatók Éjszakájára. Az összesen 
18 programot kínáló rendezvényen 
gyerekek és felnőttek egyaránt be-
tekintést kaptak a tudomány világá-
ba, ahol ki is próbálhatták az egyes 
kísérleteket.

Dr. Benk Ákos a kenyérsütés és a ko-
vászkészítés fortélyaiba vezette be 
a közönséget. Egy másik helyszínen 
pedig a tehenekkel kapcsolatos tud-
nivalókba is betekintést engedtek 
a szakemberek, például maketten 
szemléltették a tejképződés folya-
matát.
A különböző állomásokon kóstolni 

is lehetett, így a tejtermékek mellett, 
a gyógynövények is szó szerint terí-
tékre kerültek, úgy mint immunerő-
sítő, megfázás elleni tea, hársfából, 
bodzából, kamillából, citromfűből, 
fodormentából, az édességét, ez pe-
dig a stevia levél adta.
Az előadók a modern technológia 
világába is elkalauzolták a megje-

lenteket, akik az egyik megállónál a 
drónokkal és egy új technológiával, 
a tájmonitoringgal ismerkedhet-
tek, amelyeknek, ahogy Dr. Duray 
Balázs, tudományos főmunkatárs 
a Vásárhelyi Médiacentrumnak 
elmondta, a multispektrális sáv-
szélességű jelérzékelőjével többet 
is lehet látni és érzékelni, mint az 
ember. A műholdak már régi tech-
nológia, tette hozzá, a drón azért is 
lesz jobb, mert olcsóbb lesz és még 
közelebbről lesz képes ugyanazokat 
az érzékeléseket tenni. 
Az előadó hozzátette, hogy a dró-
nokat a precíziós mezőgazdaságban 
komoly eredményekkel használják 
főleg Ázsiában és Amerikában, de 
már hazánkban is. Az Európában 
méltán elismert Kutatók Éjszakája 
idén országszerte 200 helyszínen, 
több mint 2000 inspiráló előadással 
zajlott a látogatók nagy örömére. 

TÖBB TUDOMÁNYTERÜLETTEL ISMERKEDHETTEK A KUTATÓK ÉJSZAKÁJÁN IDÉN (KÉP: VÁSÁRHELYI TV)


